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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

Datum ingekomen vragen : 2 april 2024  

Datum GS-besluit   :  

 

Vragen nr. 46-2024 

Vragen van de heer G. Vendrig (BBB) en mevrouw G. Bakker (VVD) over voldoende goed 

drinkwater na 2027  

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 

artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 

Provinciale Staten mede, dat op 2 april 2024 door de leden van Provinciale Staten, de heer G. 

Vendrig (BBB) en mevrouw G. Bakker (VVD), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn 

ingekomen. 

 

INLEIDING VRAGEN 

Voldoende kwalitatief en kwantitatief drinkwater, ook na 2027 

  

De Ruimtelijke Visie wordt voor een zienswijze voorgelegd aan de Staten. Uit deze Visie blijkt 

dat schoon en voldoende drinkwater vanaf 2027 onder druk staat. Met de berichten in de media 

over vervuiling met Pfas en bestrijdingsmiddelen rijst de vraag of deze risico's een extra 

dreiging vormen voor kwalitatief en kwantitief goed drinkwater, ook na 2027.  

  

De bescherming van ons water heeft in 2022 op de agenda van PS gestaan met de 

besluitvorming over het Regionaal Waterprogramma 2022-2027.  Kort daarvoor in 2021 is ook 

een rapport van de Randstedelijke Rekenkamer gepresenteerd, 'Bron van bescherming'. 

   

Uit het Regionaal Waterprogramma wordt duidelijk dat er soms bij de monitoring nieuwe 

stoffen worden aangetroffen en door de langzame stroming zijn dat vaak stoffen uit het verre 

verleden. Daarom kan er onvoldoende worden ingespeeld op de actualiteit.   

   

"Om bedreigingen eerder te kunnen signaleren zal een ondiep meetnet worden ingericht dat als 

'early warning'-meetnet kan dienen (pagina 25, linkerkolom).  

   

Naast deze kwalitatieve uitdaging wordt ook de kwantatieve zorg genoemd en op pagina 29 een 

aantal maatregelen waaronder nieuwe winplaatsen, aanwijzen van 

grondwaterbeschermingsgebieden en evalueren/actualiseren gebiedsdossiers.  

   

Ook het Rapport van de Randstedelijke Rekenkamer (hierna: RRK)wijst een aantal 

aandachtspunten aan voor Noord Holland, zowel kwalitatief als kwantitatief (pagina's 58-69). In 

2021 wordt geconstateerd dat 'een beeld van de kwaliteit van het grondwater in Noord-Holland 

verkregen kan worden met behulp van de gebiedsdossiers die per winning de risico's in kaart 

brengen voor de drinkwatervoorziening. De gebiedsdossiers van Noord-Holland zijn in 2013 en 

2014 opgesteld en daarna niet meer geactualiseerd. De inventarisatie van de gebiedsdossiers 

zijn gemaakt in 2011/2012.   

Voor wat betreft de kwantiteit geeft de provincie aan dat de drinkwaterbedrijven zoeken naar 

extra productiemogelijkheden. Mogelijk kan er meer water geproduceerd op bestaande locaties, 

maar er wordt ook onderzoek gedaan naar nieuwe winningen. Resumerend is er op pagina 77 

een overzicht gegeven van de beoordelingen van de grondwaterwinning. Daarbij hebben 2 van 

de 6 locaties in Noord-Holland een rode beoordeling en slechts 1 locatie heeft geen bekend 

risico.  
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Dit alles brengt de VVD en BBB op de volgende vragen:  

   
 

 

VRAGEN 

Vraag 1: 

Wat is de huidige staat van de drinkwatervoorziening op dit moment voor Noord-Holland in 

kwaliteit en kwantiteit?  

Vraag 2: 

En is deze informatie gebaseerd op geactualiseerde gebiedsdossiers? 

 

Vraag 3: 

Zo nee, wanneer worden de gebiedsdossiers geactualiseerd? 

 

Vraag 4: 

Wat zijn de risico's dat er op een eerder moment dan 2027 sprake zal zijn van een schaarste in 

kwaliteit en kwantiteit?  

 

Vraag 5: 

Welke maatregelen zijn er nu aanvullend op de huidige maatregelen nodig om vanaf 2027 

Noord-Holland voldoende te kunnen voorzien van schoon drinkwater? 

 

Vraag 6: 

Welke partijen staan daarvoor aan de lat en welke rol heeft de provincie daarbij? 

 

Vraag 7: 

Recent zijn er vragen gesteld over aangetroffen (verboden) gewasbeschermingsmiddelen in 

oppervlaktewater. In hoeverre vormen deze (verboden) (gewas- of dier-)beschermingsmiddelen, 

medicijnresten of andere chemische stoffen (bijvoorbeeld Pfas) in bodem en water een extra 

bedreiging voor de huidige en toekomstige drinkwatervoorziening? Het zijn immers stoffen die 

pas jaren later mogelijk in het grondwater worden aangetroffen.  

 

Vraag 8: 

Is er inmiddels een ondiep meetnet ingericht dat als 'early warning'-meetnet kan dienen in de 

grondwaterbeschermingsgebieden? 

 

Vraag 9: 

Zijn er nieuwe drinkwaterwinningen nodig om de drinkwatervoorziening voor de lange termijn 

te waarborgen? Zijn de locaties al in beeld? 

 

Vraag 10: 

Verdient het aanbeveling om toekomstige nieuwe winlocaties nu al te beschermen en te 

monitoren? 

 

 

Gedeputeerde Staten zullen de gestelde vragen zo spoedig mogelijk, doch uiterlijk binnen 30 

dagen na binnenkomst, beantwoorden. 

 


